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Zápis z 9. schůze rozpočtového výboru, která se konala dne 6. června 2018 v Praze v budově Poslanecké 

sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1. 

 

 

Přítomni: poslanci: Dolejš J., Farhan K., Feranec M., Ferjenčík M., Foldyna J., Fridrich S., Hrnčíř J., 

Juránek S., Juříček P., Kalousek M., Kovářová V., Kytýr J., Onderka R., Pošvář J., Rais K., Řehounek 

J., Skopeček J., Stanjura Z., Volný J., Vostrá  M., Vrána P.  

 

Omluveni: Blaha S., Hnilička M., Nevludová I. 

 

 

*** 

 

Schůzi zahájila předsedkyně výboru posl. M. Vostrá v 9:00 hodin dle pořadu schůze.  

Přivítala přítomné poslance. Navrhla tento program dle pozvánky: 

 

*** 

 

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 190/2004 Sb., o dluhopisech, ve znění 

pozdějších předpisů, a další související zákony (sněmovní tisk 93) – příprava na 3. 

čtení v PSP 
2. Návrh poslanců Vojtěcha Munzara, Petra Fialy, Zbyňka Stanjury a dalších na vydání zákona, 

kterým se mění zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění pozdějších předpisů 

(sněmovní tisk 77) – příprava na 2. čtení, pokračování 

3. Senátní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění 

pozdějších předpisů (sněmovní tisk 32) – příprava na 3. čtení v PSP  

4. Návrh poslanců Petra Gazdíka, Zbyňka Stanjury, Ivana Bartoše, Heleny Langšádlové, Radima 

Fialy a dalších na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 112/2016 Sb., o evidenci tržeb, 

ve znění zákona č. 183/2017 Sb., (sněmovní tisk 41) – příprava na 3. čtení v PSP 

5. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 340/2006 Sb., o činnosti institucí 

zaměstnaneckého penzijního pojištění, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 67) – 

příprava na 3. čtení v PSP 

6. Návrh poslanců Tomia Okamury, Radima Fialy a dalších na vydání zákona, kterým se mění 

zákon č. 219/2000 Sb., o majetku České republiky a jejím vystupování v právních vztazích, 

ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 69) – příprava na 2. čtení, pokračování  

7. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 178/2005 Sb., o zrušení Fondu národního 

majetku České republiky a o působnosti Ministerstva financí při privatizaci majetku České 

republiky (zákon o zrušení Fondu národního majetku), ve znění pozdějších předpisů, a některé 

další související zákony (sněmovní tisk 130) – příprava na 2. čtení v PSP 

8. Informace ministryně financí o stavu “nespotřebovaných výdajů kapitol a předpoklady dopadu 

jejich čerpání na výdaje SR v roce 2018“ 

9. Informace ministryně financí k eventuálním dopadům aktuálního zastavení financování programu 

ICT resortu MPO ze strany EU do státního rozpočtu a analýza následného vývoje v tomto směru 

10. Senátní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 329/2011 Sb., o poskytování dávek osobám 

se zdravotním postižením a o změně souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů 

(sněmovní tisk 104) – příprava na 2. čtení v PSP 

11. Návrh poslance Jaroslava Foldyny na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 586/1992 Sb., 

o daních z příjmů, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 80) – příprava na 2. čtení 

12.  Návrh poslanců Vojtěcha Filipa, Pavla Kováčika, Miloslavy Vostré, Stanislava Grospiče 

a Květy Matušovské na vydání zákona o zrušení zákona č. 99/2000 Sb., o zákazu dodávek pro 

jadernou elektrárnu Búšehr (sněmovní tisk 112) – příprava na 2. čtení v PSP  
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13. Návrh poslanců Vladimíra Koníčka, Stanislava Grospiče a dalších na vydání zákona, kterým 

se mění zákon č. 428/2012 Sb., o majetkovém vyrovnání s církvemi a náboženskými 

společnostmi a o změně některých zákonů (zákon o majetkovém vyrovnání s církvemi 

a náboženskými společnostmi) a zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění 

pozdějších předpisů (sněmovní tisk 38) – příprava na 2. čtení v PSP, pokračování 

14. Zpráva České národní banky o inflaci II (o měnovém vývoji za 1. čtvrtletí 2018) 

15. Rozpočtové opatření  

15.1 Rozpočtové opatření KVOP 

15.2 Rozpočtové opatření MO 

16. Zprávy a informace 

17. Sdělení předsedkyně, různé 

18. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá nechala o programu hlasovat. Proběhlo hlasování s výsledkem 

(+16,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 1. Poté nechala hlasovat o ověřovatelích pro tuto schůzi RV, 

posl. J. Dolejšovi a posl. J. Skopečkovi. Proběhlo hlasování s výsledkem (+16,0,0). Viz příloha č. 1. 

 

 

*** 

 

1. 

Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 190/2004 Sb., o dluhopisech, ve znění pozdějších předpisů, 

a další související zákony (sněmovní tisk 93) – příprava na 3. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. J. Dolejšovi, který rekapituloval 

stav projednávání a uvedl, že byly podány PN a přednesl návrh na proceduru hlasování pro 3. čtení. 

Posl. M. Ferjenčík hovořil o rizikových dluhopisech, které se budou tvářit jako kryté, ale kryté nebudou. 

Po uzavřené rozpravě posl. M. Vostrá nechala hlasovat nejdříve o PN, poté o usnesení jako celku včetně 

vržené procedury hlasování ve Sněmovně. 

 

Bylo přijato usnesení č. 103 hlasováním (+16,1,0) včetně procedury. Jmenný seznam viz příloha 

č. 1. 

 

 

*** 

 

Za všeobecného souhlasu byly předřazeny body č. 16., 17., 18. 

 

16. 

Informace z podvýborů 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo předsedovi podvýboru RV pro financování 

územních samospráv a využívání prostředků EU posl. R. Onderkovi, který uvedl, že podvýbor bude 

jednat na téma: „Varianty výpočtu RUD a jejich eventuální dopady na rozpočty krajů a obcí“. Na jednání 

pozve MF, které RUD uvede, a zároveň budou pozváni všichni poslanci RV. Předběžný termín je září. 

 

 

17. 

Sdělení předsedkyně, různé  

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá informovala, o podkladech k problematice výdajů neziskových 

organizací, které si RV vyžádal od MF. Obsáhlý materiál si mohou poslanci nadále nechat přehrát na  

„flešky“. Požádala, aby poslanci podali návrhy, jak s materiálem dále pracovat. Uvedla, že navrhne 

usnesení, kterým RV přikáže jednotlivé neziskové organizace k projednání gesčním výborům PSP dle 
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„příslušnosti ministerstva“ neziskových organizací v rámci projednávání kapitol státního rozpočtu na 

rok 2019. 

  

 

18. 

Návrh termínu a pořadu další schůze výboru 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá podala návrh termínu a pořadu další schůze výboru. Do otevřené 

rozpravy se nikdo nepřihlásil, nechala proto o navrženém usnesení hlasovat. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 104 hlasováním (+12,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 2. 

 

 

 

*** 

 

  

2. 

Návrh poslanců Vojtěcha Munzara, Petra Fialy, Zbyňka Stanjury a dalších na vydání zákona, kterým 

se mění zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 77) – 

příprava na 2. čtení, dokončení 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zástupci předkladatele posl. V. Munzarovi: Návrh 

zákona vrací limity výdajových paušálů na úroveň roku 2016. Zvýšením limitů výdajových paušálů se 

rozšíří skupina podnikatelů, která bude moci uplatnit novou podobu výdajových paušálů, čímž dojde 

k úspoře administrativních nákladů. Zpravodaj posl. J. Pošvář uvedl, že nebyl podán žádný PN. Zástupce 

MF Z. Hrdlička:  Vláda s tím návrhem vyslovila nesouhlas. Stávající limit pro možnost uplatnění výdajů 

procentem z příjmu vychází z mezního příjmu 1 mil. Kč. Posl. M. Ferenčík uvedl příklady podnikatelů, 

kteří mají příjem nad 1 mil. Kč a neplatí DPH. Mají příjmy ze zahraničí. EU v současnosti projednává 

možné zvýšení limitu placení DPH na 80 tis. Euro. Je pro sjednocení norem s případnou normou EU. 

Zástupce MF Z. Hrdlička: Těchto podnikatelů je v ČR málo. Posl. V. Munzar: Drobných podnikatelů, 

kteří mají příjmy mezi 1 – 2 mil. je hodně. Posl. M. Ferjenčík: Podnikatelů, kteří mají příjmy ze 

zahraničí, dnes už není málo. Je to relevantní skupina podnikatelů. Posl. Z. Stanjura se dotázal, o kolik 

se zvýšily příjmy SR v tomto roce. Požadoval aktuální číslo. Dále hovořil o daňové optimalizaci. Posl. 

M. Kalousek: Velké firmy optimalizují daně a proti nim se nezasahuje. Zástupce MF Z. Hrdlička uvedl, 

že snížení limitu pro uplatnění výdajových paušálů bylo zavedeno jako kompenzace možnosti uplatnit 

slevu na manžele i dítě pro OSVČ. Současnou výši příjmů v návrhu SR neví. Nad tím se posl. Z. Stanjura 

podivil. Posl. M. Vostrá: Je to + 104 mld. Kč ve srovnání s rokem 2018. Dále se vedla rozprava o daních 

zaměstnanců a daních OSVČ, o míře spravedlnosti, ochraně zaměstnance v zaměstnaneckém poměru. 

Vystoupil posl. J. Skopeček, posl. M. Ferejnčík, který by snížil daně zaměstnancům v pracovní poměru. 

Posl. P. Juříček, posl. R. Onderka, posl. M. Kalousek. Posl. V. Munzar ještě uvedl, že tento návrh 

poslanců podporuje Hospodářská komora i Asociace malých a středních podniků a živnostníků a další. 

Po ukončené rozpravě nechala předsedkyně posl. M. Vostrá o usnesení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 105 hlasováním (+10,1,7). Jmenný seznam viz příloha č. 2. 

 

 

3. 

Senátní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění pozdějších 

předpisů (sněmovní tisk 32) – příprava na 3. čtení v PSP 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. J. Kytýrovi, který rekapituloval stav 

projednávání a uvedl PN RV a PN posl. M. Ferjenčíka k PN RV, který se týká daňové optimalizace 

investičních fondů. K tomu se připojil senátor L. Michálek. Nejdříve proběhlo hlasování o PN posl. 
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M. Ferjenčíka, k němuž RV nepřijal stanovisko a poté o návrhu celého usnesení včetně procedury 

projednávání ve Sněmovně ve 3. čtení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 106 hlasováním včetně hlasovací procedury (+18,0,0). Jmenný 

seznam viz příloha č. 2. 

 

 

4. 

Návrh poslanců Petra Gazdíka, Zbyňka Stanjury, Ivana Bartoše, Heleny Langšádlové, Radima Fialy a 

dalších na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 112/2016 Sb., o evidenci tržeb, ve znění zákona 

č. 183/2017 Sb., (sněmovní tisk 41) – příprava na 3. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. S. Juránkovi, který rekapituloval 

stav projednávání. Zástupce MF Z. Hrdlička uvedl, že MF souhlasí s podaným PN posl. M. Ferjenčíkem. 

S celým návrhem zákona nesouhlasí. Posl. V. Kovářová jako předkladatelka souhlasí s PN a žádá 

podporu návrhu. Posl. M. Ferjenčík: Piráti návrh podporují. Posl. J. Volný s návrhem nesouhlasí. Počkal 

by na návrh zákona z dílny MF, tzv. velký zákon o EET. Posl. Z. Stanjura: PN zpřesňuje návrh tak, aby 

ve Sněmovně nebyl důvod k hlasování o zamítnutí návrhu. Posl. V. Kovářová podpoří PN. V rozpravě 

dále vystoupili: posl. M. Kalousek, posl. J. Volný, posl. S. Juránek, posl. K. Rais. Po ukončené rozpravě 

nechala předsedkyně posl. M. Vostrá nejdříve hlasovat o PN M. Ferjenčíka a poté o usnesení jako celku 

včetně navržené hlasovací procedury ve Sněmovně ve 3. čtení.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 107 hlasováním včetně hlasovací procedury (+10,9,0). Jmenný seznam 

viz příloha č. 3. 

 

 

5. 

Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 340/2006 Sb., o činnosti institucí zaměstnaneckého 

penzijního pojištění, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 67) – příprava na 3. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. J. Řehounkovi, který rekapituloval 

stav projednávání návrhu zákona a uvedl, že podal PN ohledně účinnosti zákona. S tímto návrhem MF 

souhlasilo. Po ukončené rozpravě nechala předsedkyně posl. M. Vostrá nejdříve hlasovat o PN 

J. Řehounka a poté o usnesení jako celku včetně navržené hlasovací procedury ve Sněmovně ve 3. čtení.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 108 hlasováním včetně hlasovací procedury (+12,0,0). Jmenný seznam 

viz příloha č. 3. 

 

 

6. 

Návrh poslanců Tomia Okamury, Radima Fialy a dalších na vydání zákona, kterým se mění zákon 

č. 219/2000 Sb., o majetku České republiky a jejím vystupování v právních vztazích, ve znění 

pozdějších předpisů (sněmovní tisk 69) – příprava na 2. čtení  

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. J. Řehounkovi, který rekapituloval 

stav projednávání a uvedl, že nebyl podán žádný PN. Zástupce předkladatelů posl. J. Hrnčíř toto potvrdil 

a dodal, že majetek ČR musí být spravován vždy s péčí řádného hospodáře. Zástupce MF nám. O. Landa 

k tomu uvedl, že MF s návrhem nesouhlasí. Posl. V. Kovářová se dotázala na to, v čem je návrh 

nekoncepční. Zástupkyně MF R. Wilhelmová: Nová právní úprava se jeví jako nadbytečná. Zákon je 

přísnější než tento návrh. Posl. M. Ferjenčík s návrhem nesouhlasí. Po ukončené rozpravě nechala 

předsedkyně posl. M. Vostrá hlasovat o návrhu usnesení. 

 

Usnesení nebylo přijato. Hlasováním (+1,16,0). Byla vyhotovena zpráva o projednání č. 109. 

Jmenný seznam viz příloha č. 3. 
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7. 

Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 178/2005 Sb., o zrušení Fondu národního majetku 

České republiky a o působnosti Ministerstva financí při privatizaci majetku České republiky (zákon o 

zrušení Fondu národního majetku), ve znění pozdějších předpisů, a některé další související zákony 

(sněmovní tisk 130) – příprava na 2. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. P. Vránovi, který rekapituloval stav 

projednávání a uvedl, že nebyl podán žádný PN. Zástupce MF nám. O. Landa: Návrh umožňuje převod 

prostředků privatizace do SR. Na zvláštních účtech privatizace tak zůstanou pouze prostředky nutné 

k financování předpokládaných výdajů privatizačního charakteru. Zabrání se případné nesolventnosti 

zvláštních účtů. Posl. M. Kalousek: Dnes má vláda o 200 mld. Kč více než na konci rok 2012, tj. 

krizového roku, ale investuje o 20 mld. méně než tehdy. Zrušení zákona o FNM je nešťastným krokem. 

Na plénu navrhne zamítnutí. Posl. Z. Stanjura: Primárně byly tyto prostředky určeny na likvidaci 

ekologických zátěží (2,7 mld. Kč za rok). Jak toto bude řešeno? Připojí se k návrhu na zamítnutí. Posl. 

R. Onderka: Z pohledu hospodářského cyklu je to špatný krok. Zdroje z FNM by měly zůstat na účtu, 

až přijde pokles ekonomiky. V reakci na vystoupení předřečníka posl. P. Juříček hovořil o metodice 

srovnávání cen investic nyní a tehdy (rok 2012). Čísla nic neznamenají. Srovnání není objektivní. 

Uváděl příklady investic, např. výstavby dálnic. Ekologická zátěž by se měla řešit moderními 

technologiemi např. jako v USA. O tomto by mělo jednat ministerstvo životního prostředí. Posl. 

M. Ferjenčík: Tento zákon není nutný, i když ho vláda dává do souvislosti se zvýšením důchodů, s 

kterým souhlasí. Zástupce MF nám. O. Landa uvedl, že vláda nadále počítá, že ekologickou zátěž bude 

hradit z těchto fondů a částku na toto určenou, nebude moci převádět. Posl. S. Fridrich souhlasí s garancí 

peněz na odstranění ekologických zátěží. Avšak 22 mld. by nadále ve fondu leželo ladem a stát by si 

tyto peníze musel půjčit jinde. K tomu se přidal i posl. J. Volný. Posl. Z. Stanjura: Jde o to, že vláda si 

po zrušení tohoto zákona, bude moci dělat s těmito penězi, co chce. V tomto smyslu probíhala rozprava, 

které se účastnili: posl. J. Volný, posl. J. Skopeček, posl. M. Ferjenčík, posl. Z. Stanjura, posl. P. Juříček, 

posl. R. Onderka a zástupce MF O. Landa. Po ukončené rozpravě nechala předsedkyně posl. M. Vostrá 

hlasovat o souhlasném usneseni.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 110 hlasováním včetně hlasovací procedury (+9,1,6). Jmenný seznam 

viz příloha č. 4. 

 

 

8. 

Informace ministryně financí o stavu “nespotřebovaných výdajů kapitol a předpoklady dopadu jejich 

čerpání na výdaje SR v roce 2018“ 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo ministryni financí A. Schillerové, která uvedla, že 

nespotřebované výdaje dosahovaly k 1. 1. 2018 hodnoty 167,6 mld. Kč. K 17. květnu bylo z toto stavu 

již zapojeno 129,9 mld. Kč a ukončeno bylo 5,6 mld. Kč. Skutečně čerpáno bylo 32,2 mld. Kč. Zůstatek 

nároků z nespotřebovaných výdajů (NNV) včetně nečerpaných zapojených NNV činí k 17. 5. 2018 

129,9 mld. Kč. Posl. Z. Stanjura poděkoval za informace a opět by se k tomuto bodu vrátil koncem roku 

2018. Toto potvrdila i předsedkyně posl. M. Vostrá. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 116 hlasováním (+12,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 4. 

 

 

9. 

Informace ministryně financí k eventuálním dopadům aktuálního zastavení financování programu ICT 

resortu MPO ze strany EU do státního rozpočtu a analýza následného vývoje v tomto směru 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zástupci MPO nám. M. Piechovi: Program je 
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financován ze strukturálních fondů. Řídící orgán Operačního programu podnikání a inovace pro 

konkurenceschopnost upravil řídící dokumentaci u výzev programu, tj. pravidla pro žadatele a příjemce 

tak, aby byla v souladu s obecným nařízením o blokových výjimkách. Každé pracovní místo, které je 

v rámci projektu podporováno, musí být přímo v projektu nebo v rámci provozovny nově vytvořeno.  

460 zástupců projektů bude podepisovat nové smlouvy. Jen 8 žadatelů nové smlouvy nepodepíše. 

Ministryně financí A. Schillerová uvedla, že tento problém nebude mít žádný dopad do SR. Dopad by 

byl vykázán u MPO. MPO za vysokou chybovost musí provést nápravu. Problém je dočasný, náprava 

nutná. Posl. P. Juříček: Tento problém probíral HV velmi podrobně. Vyskytly se formální nedostatky, 

které budou odstraněny. Posl. K. Rais není členem HV. Řešení problému tak optimisticky nevidí. Kdy 

bude náprava? Předsedkyně posl. M. Vostrá: Dle materiálu nápravné opatření proběhne do srpna 2018. 

Uvedla, že si RV koncem roku opět vyžádá informace. Zástupce MPO nám. M. Piecha: Nápravná 

opatření proběhnou, projekty se budou kontrolovat. Směrem k MF: Je nutné vyjasnit, jaká je definice 

malých a středních podniků? Bude s MF spolupracovat. Po ukončené rozpravě předsedkyně posl. 

V. Vostrá podala návrh na usnesení.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 117 hlasováním (+12,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 4. 

 

 

10. 

Senátní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 329/2011 Sb., o poskytování dávek osobám se 

zdravotním postižením a o změně souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 

104) – příprava na 2. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. J. Dolejšovi, který uvedl, že RV 

není garančním výborem a nebyl podán žádný PN. Oba předkladatelé určení Senátem se z jednání RV 

omluvili, proto navrhuje, aby se RV nadále návrhem zákona nezabýval. Posl. M. Ferjenčík: Proč se 

nedoporučí schválit? Předsedkyně posl. M. Vostrá potvrdila slova posl. J. Dolejše. Posl. P. Juříček se 

dotázal na dopad do SR. Bude 430 mil. Kč.? Posl. M. Vostrá: Předkladatelé zákona se omluvili 

z jednání, není, kdo by odpověděl. Předala slovo zástupkyni MPSV M. Kepkové: Podle názoru vlády je 

rozdíl v přístupu k příspěvku na mobilitu mezi dvěma skupinami příjemců odůvodněný, protože reaguje 

na jejich zcela rozdílnou situaci. Mezi příspěvkem na mobilitu a ústavní péči není žádný vztah. Poté 

zpravodaj posl. J. Dolejš podal návrh na usnesení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 111 hlasováním (+11,3,0). Jmenný seznam viz příloha č. 5. 

 

 

11. 

Návrh poslance Jaroslava Foldyny na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 586/1992 Sb., o daních 

z příjmů, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 80) – příprava na 2. čtení, pokračování   

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zpravodaji posl. S. Fridrichovi, který rekapituloval 

stav projednávání návrhu. Posl. J. Foldyna uvedl, že byly podány dva PN. Předkládaný návrh změny 

zákona reaguje na současnou situaci českých lodníků zaměstnaných na palubách lodí v mezinárodní 

vnitrozemské přepravě u zaměstnavatelů v Nizozemském království. Zástupce MF Z. Hrdlička: Vláda 

s tímto návrhem vyslovila nesouhlas. Předložený návrh neřeší problematiku vhodným způsobem. Posl. 

J. Foldyna: Finanční správa české lodníky uvedla v omyl tím, že je ujistila, že své příjmy daní 

v Holandsku. Dodal, že nikdy nečerpali žádné sociální dávky. Předsedkyně posl. M. Vostrá uvedla, že 

se na ni obrátily dvě zástupkyně lodníků se žádostí o vystoupení. Nechala o tom hlasovat s výsledkem 

(+16,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 5. Poradkyně Y. Legierská hovořila o historii případu, který se 

na RV projednává již od roku 2016 i o MF, které neshledalo nesrovnalosti v tvrdosti daní. Předsedkyně 

Spolku lodníků Děčín V. Šeneklová rekapitulovala události lodníků. Posl. P. Juříček se dotázal, zda jsou 

postiženi podobně i jiná odvětví nejen lodníci. Posl. K. Rais: A co nová smlouva s Nizozemským 

královstvím? Zástupce MF Z. Hrdlička: Nizozemí novou smlouvu nechce. Jiných odvětví se to netýká. 

Posl. M. Feranec: Oba státy jsou členy EU. Jak se to řeší v rámci EU legislativy? Zástupce MF 

Z. Hrdlička: Smlouvy mají svůj smysl právě v rámci EU, neboť definují specifika v rámci bilaterálních 
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vztahů. Posl. M. Ferjenčík: Vyřeší návrh problém či ne? Zástupce MF Z. Hrdlička:  Řešení minulosti 

v návrhu není, je to řešení budoucnosti. Zpravodaj posl. S. Fridrich: Z lidského hlediska s lodníky 

souhlasí a uvedl svůj PN a PN posl. J. Foldyny. Přijetím PN pod bodem A se stává PN pod bodem B 

nehlasovatelný.   

 

 Bylo přijato usnesení č. 119 hlasováním (+17,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 5.  

 

 

12. 

Návrh poslanců Vojtěcha Filipa, Pavla Kováčika, Miloslavy Vostré, Stanislava Grospiče a Květy 

Matušovské na vydání zákona o zrušení zákona č. 99/2000 Sb., o zákazu dodávek pro jadernou 

elektrárnu Búšehr (sněmovní tisk 112) – příprava na 2. čtení v PSP 

 

 Předsedkyně posl. M Vostrá tento návrh uvedla. Parlament se v roce 2000 usnesl, že českým 

podnikatelským subjektům nedovolí se podílet na dodávkách pro výstavbu jaderné elektrárny íránském 

Búšehru. V roce 2015 se Rada OSN rezolucí č. 2231 dohodla na Společném komplexním akčním plánu, 

jenž má zajistit, že íránský jaderný program bude výlučně mírové povahu. Změnilo se rozhodnutí o 

mezujících opatřeních vůči Íránu. Ponechán byl zákaz vyvážení položek zboží, softwaru nebo 

technologií, které jsou uvedené na seznamu režimu kontroly raketových technologií. České firmy jsou 

tedy vystaveny nekonkurenčnímu postavení vůči ostatním zemím. Zpravodaj posl. J. Pošvář uvedl, že 

tento návrh nemá žádné dopady na SR a navrhne přerušení tohoto bodu do projednání návrhu 

hospodářským výborem, který je garančním výborem. Posl. M. Kalousek uvedl, že na plénu PSP 

předloží zamítnutí návrhu. Návrh není přednostně ekonomický, nýbrž se týká zahraničně politické 

otázky. Předsedkyně posl. M. Vostrá nechala hlasovat o navrženém usnesení.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 114 hlasováním (+14,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 6. 

 

 

13. 

Návrh poslanců Vladimíra Koníčka, Stanislava Grospiče a dalších na vydání zákona, kterým se mění 

zákon č. 428/2012 Sb., o majetkovém vyrovnání s církvemi a náboženskými společnostmi a o změně 

některých zákonů (zákon o majetkovém vyrovnání s církvemi a náboženskými společnostmi) a zákon 

č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 38) – příprava na 

2. čtení v PSP, pokračování 

 

 Předsedkyně posl. M Vostrá předala slovo předkladateli návrhu zákona posl. V. Koníčkovi, 

který rekapituloval stav projednávání. Posl. M. Kalousek poznamenal, že návrh nemá šanci uspět. Podal 

návrh na zamítnutí. Posl. M. Feranec: Návrh přináší peníze do SR. Předsedkyně posl. M. Vostrá nejdříve 

nechala hlasovat o zamítnutí návrhu, které nebylo přijato. Poté o návrhu na souhlasné usnesení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 115 hlasováním (+10,0,4). Jmenný seznam viz příloha č. 6. 

 

*** 

 

Za všeobecného souhlasu byly předřazeny body č. 15.2, 15.1. 

 

 

*** 

 

 

15.2. 

Rozpočtové opatření MO 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zástupci MO nám. P. Beranovi: Uvedené rozpočtové 
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opatření se týká výzvy operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání 2014+ podpora rozvoje 

studijního prostředí na VŠ. Univerzita obrany zahájila zpracování projektové dokumentace. Projekt je 

zaměřen na zlepšení studijního prostředí učebně vzdělávací základy. Cílovou skupinou jsou studenti 

pregraduálního studia. Do otevřené rozpravy se nikdo nepřihlásil. Předsedkyně posl. M. Vostrá nechala 

hlasovat o návrhu na usnesení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 112 hlasováním (+11,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 6. 

 

 

15.1. 

Rozpočtové opatření KVOP 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo vedoucímu Kanceláře VOP P. Pořízkovi: 

Rozpočtové opatření se týká projektu, který si klade cíle: jako vytvoření nového IS tzv. O-Porálu pro 

zajištění úplného elektronického podání, elektronizaci vnitřních procesů při vyřizování agend a identity 

management. Požádal o souhlas s návrhem. Posl. M. Ferejenčík se dotázal, kolik podnětů VOP 

zpracovává za rok. Zástupce K VOP P. Pořízek: Cca 8,5 tisíc podnětů a letos zaznamenali již navýšení 

počtu podnětů. Posl. K. Rais souhlasí s navrženým RO. Posl. M. Feranec: Projekt je již dlouho 

připravován. Proč se peníze řeší až RO? Zástupce K VOP P. Pořízek: Projekt byl dlouho připravován a 

konečné schválení přišlo až v květnu t. r., tj. po schválení SR. Předsedkyně posl. M. Vostrá nechala 

hlasovat o návrhu na usnesení. 

 

 Bylo přijato usnesení č. 113 hlasováním (+13,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 7. 

 

 

*** 

 

 

14. 

Zpráva České národní banky o inflaci II (o měnovém vývoji za 1. čtvrtletí 2018) 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo zástupci ČNB P. Královi: Prognóza růstu HDP je 

3%. Aktivita je dlouhodobě tažena především spotřebou domácností a růstem investic. Na růst má vliv 

objem mezd a zaměstnanost. Rizikem růstu se může stát vývoj měnového kurzu, vnější vývoj 

v eurozóně, napětí ve světě a napjatý trh práce. Úrokové sazby zatím zůstávají na své výši. Posl. K. Rais 

konstatoval, že to je optimistická zpráva. Posl. V. Kovářová: Jaká bude reakce bankovní rady ohledně 

hypotečního trhu? Posl. J. Pošvář se dotázal na vývoj položky bilance obchodování s deriváty. Posl. 

M. Ferjenčík: Očekávaný vývoj růstu nemovitostí? Zástupce ČNB P. Král k tomu uvedl, že zpráva o 

finanční stabilitě bude prezentována guvernérem ČNB 12. června. Do té doby bylo vyhlášeno embargo 

na informace. Na finančním trhu se sníží objem transakcí a mírně klesnou korunová aktiva nerezidentů. 

V roce 2019 se očekávaný čistý přebytek na finančním účtu sníží. Viz str. 22 Zprávy. Posl. J. Pošvář 

požadoval konkrétní čísla aktiv, pasiv. Zástupce ČNB P. Král odkázal na metodiku a uvedl, že v roce 

2018 by se schodek měl pohybovat v částce 255 mld. Kč a v roce 2019 260 mld. Kč. Po ukončené 

rozpravě předsedkyně posl. M. Vostrá nechala hlasovat o návrhu na usnesení. 

 
 Bylo přijato usnesení č. 118 hlasováním (+13,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 7. 

 

 

*** 
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Předsedkyně výboru posl. M. Vostrá poděkovala přítomným za spolupráci a ukončila jednání schůze ve 

středu 6. června 2018 v 15:15 hodin. 

 

*** 

 

 

 

Dne 13. června 2018 

Zapsala: Darja Havlíčková, Petr Jelínek 

 

 

 

Jiří  DOLEJŠ  v.r.      Miloslava  VOSTRÁ  v.r.  

ověřovatel       předsedkyně výboru 

 

        


